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 ترجمة الأمانة العامةّ للاتحاد البرلماني العربي

 
 
 
 

 الدولي البرلماني للاتحاد الشباب للبرلمانيين التاسع العالمي المؤتمر
 

 والابتكار الرقمي التحول خلال من المستدامة التنمية أهداف تحقيق وتيرة تسريع في الشباب دور

 (فيتنام) هانوي ،2023 سبتمبرأيلول/ 15-17

 المؤقت العمل برنامج
 

 سبتمبرأيلول/ 14 الخميس
 المندوبين تسجيل 18:00 – 09:00
 حالدددددة: للشدددددباب الرقميدددددة القددددددرة تعزيدددددز: "نددددددوة 16:30- 14:00

 في الشييييييييو   الشيييييييبا  اتحييييييياد يستضيييييييي  ا" تندددددددا في
 منه هوش 
مجليس اممعيية الوينيية في  ،هونغ دين مجلس: المكان
 فيتنام

 OCOP ومنتجييييييييا  الابتكييييييييا  معيييييييير  افتتييييييييا  18:00 – 17:30
 (NCC) للمؤتمرا  الويني المركز: المكان

 ،ويييييفيونييييغ دينيييه ه السييييد  لييير شيييير   شييييا  ح يييل 18:30
 فيتنامفي  الوينية اممعية  ئيس
 ج  دبليو ما يو  هانوي فندق: المكان

 ول/سبتمبرأيل 51 الجمعة
 المندوبين تسجيل 17:15 – 07:30
 الافتتاح حفل 10:30 – 09:00

 الشددباب البرلمددانيين منتددد  مكتدد  عضددو: الددرسيس
 الدولي البرلماني للاتحاد
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 افتتاحية كلما 
 الوينيييية اممعيييية  ئييييس ،هييييو دينيييه ونيييغيف السييييد 

 . يتنامل
 البرلميييياني الاتحيييياد  ئيييييس ،باتشيييييكو دوا تي السيييييد 

 الدولي
 المتحيد  المملكية برلميان  ضيو ،كيا دين  دان السييد 

 للاتحيياد الشييبا  البرلمييانيين منتييد  مجلييس و ئيييس
 الدولي البرلماني

 للاتحييييياد العييييام الأميييييين ،تشييييون ونغ ميييييا تن السيييييد 
 الدولي البرلماني

 البرلمييانيين مجمو يية  ئيييس ،تييوان آنييه ن ييوين السيييد 
 تنامل ي الوينية اممعية في الشبا 

الكلمدددددددداة الرسيسددددددددة: تنفيدددددددد  أهددددددددداف التنميددددددددة  
 المستدامة ودور التحول الرقمي والابتكار

 جما ية صو   10:45 – 10:30
 شاي استراحة 11:00 – 10:45
 الرقمي التحول: 1 الجلسة 12:30 – 11:00

 الشددباب البرلمددانيين منتددد  مجلددس عضددو: الددرسيس 
 الدولي البرلماني للاتحاد

 

 تحسيين( 1: )التاليية اضيي المو  في املسة هذه ستنظر
مييين  الرقمييي  التحيييول لتعزييييز والسياسيييا  المؤسسيييا 

( 2) ؛المسيتدامة الاقتصيادية التنميية فير  تعزيزأجل 
 الوينييييية البرلمييييا   تشييييريعا  بشيييي ن الخييييبرا  تبيييادل
 التحيييول تعزييييز في الشيييبا  البرلميييانيين ودو  ،والرقابييية
 (3)و ؛الرابعيييييية الصيييييينا ية الثييييييو   سييييييياق في الرقميييييي 
 التحييييول بشيييي ن المحيييير  التقييييدم حييييول الخييييبرا  تبييييادل
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 .المستدامة التنمية أجل من البرلماني الرقم 
 

 النقييا  فريي  أ ضيا  يقيدم ا اليي العيرو  وسييعق 
 .مناقشة

 غدا  13:30 – 12:30
 (ةتابعم) الرقمي التحول: 1 الجلسة 14:30 – 13:30

 الشدباب البرلمدانيين منتدد  كت م عضو: الرسيس 
 الدولي البرلماني للاتحاد

 

 السياسيا  مقترحيا ( 1: )يلي  ما املسة ستناقش
 اتيالمؤسسي بالتحسين المتعلقة تلك سيما لا ،والحلول
 والتطبيقييا  ،امديييد  التجريبييية والنمييا   ،للابتكييا 
 وتييييي   لتسيييييري  امدييييييد  الرقميييييية والمنصيييييا  امدييييييد 
 وإ كا  الرقمية؛ التوصيلية نشر( 2) ؛الرقم  التحول
( 3) و ؛للنييييييا  اتيوالم ييييييا   والثقييييييافي الرقميييييي  الييييييو  
 العيييادل الوصيييول وضيييمان الرقميييية ال جيييوا  تضييييي 

" أحييد غ ييالإ  ييدم" هييد  لتحقييي  التكنولوجيييا إلى
 .المستدامة التنمية لضمان الرقمية البيئة في

 

 النقييا  فريي  أ ضيا  يقيدم ا اليي العيرو  وسييعق 
 .اميد  للمما سا  وتبادل مناقشة

 شاي استراحة 15:00- 14:30
 الناشئة اريعوالمش الابتكار: 2 الجلسة 17:00 – 15:00

 الشدباب البرلمدانيين منتدد  كت م عضو: الرسيس 
 الدولي البرلماني للاتحاد

 

 تحسيييييييييين( 1: )يلييييييييي  مييييييييا املسييييييييية هيييييييييذه سييييييييتتناول
 ا ي المشييو  الابتكييا  تعزيييز في والسياسييا  المؤسسييا 
 الصيييييييلة  ا  الناشيييييييئة ا ي المشييييييي  يييييييافي بميييييييا) الناشييييييئة
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 ،والمسيييتدامة الشييياملة للتنميييية دافعييية كقيييو (  بالشيييبا 
 ؛(ال يييذا  تكنولوجييييا) ال ييذا  تكنولوجييييا  ليييك في بمييا
 البرلميييييييا   تشيييييييريعا  بشييييييي ن الخيييييييبرا  تبيييييييادل( 2)

 تعزيييييز في الشييييبا  البرلمييييانيين ودو  ،والرقابيييية الوينييييية
 والمناقشة التبادل( 3) ؛الناشئة والمشرو ا  الابتكا 
 تحقيي  وتي   لتسيري  الاصيطنا   اليذكا  تطوير حول

 توصيييييييييييييا ( 4) و ؛المسييييييييييييتدامة التنمييييييييييييية أهيييييييييييدا 
 وصيييييياغة المؤسسيييييا  بنيييييا  كي يييييية  حيييييول للبرلميييييا  
 باليييذكا  المتعلقييية المخييياير مييين للتخ يييي  السياسيييا 
 .الاصطنا  

 

 النقييا  فريي  أ ضيا  يقيدم ا اليي العيرو  وسييعق 
 .اميد  للمما سا  وتبادل مناقشة

 حر وقت 
 أيلول/سبتمبر 16 السبت

 دعمددددا   الثقددددافي التنددددو  احدددد ا  تعزيددددز: 3 الجلسددددة 10:30 – 09:00
 .المستدامة للتنمية
 الشددباب البرلمددانيين منتددد  كتدد م عضددو: الددرسيس
 الدولي البرلماني للاتحاد

 

 والبرلميييانيين البرلميييا   دو   لييير املسييية هيييذه سيييتركز
 فيييتر  خيييلال الثقيييافي التنيييو  احيييترام تعزييييز في الشيييبا 
 يشيييملو . العولمييية د اسييية وسييييت  التكنوليييوج  التحيييول
 الأخييييلاق  ليييير القييييائ  الرقميييي  التعيييياون( 1: ) لييييك

  لير الرقمي  للتحول بها المرغو  غ  الآثا  وتخ ي 
 الثقافيية دو  تعزيييز( 2) ؛والرفاهييية والأميين الخصوصييية

 الوينيييييييييية المسيييييييييتو    لييييييييير التنميييييييييية سياسيييييييييا  في
 وتعزييييييييز بحمايييييييية الالتيييييييزام( 3) ؛والدوليييييييية والإقليمييييييية
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 للثقافيية بيئي  ونظيام مواتيية بيئيةنشيا  إو  الثقيافي التنيو 
 في الثقيييافي والتنيييو  الثقافييية دو ( 4) ؛الثقيييافي والتنيييو 
 .المستدامة التنمية

 النقييا  فريي  أ ضيا  يقيدم ا اليي العيرو  وسييعق 
 اميد  للمما سا  وتبادل مناقشة

 استراحة شاي 11:00 – 10:30
 دعمددددا   الثقددددافي التنددددو  احدددد ا  تعزيددددز: 3 الجلسددددة 12:00 – 11:00

 (ةتابعم) المستدامة للتنمية
 .النقا  مواصلة

 غدا  13:30 – 12:00
 الختامية الجلسة 16:00 – 14:00

 (NCC) للمؤتمرا  الويني المركز: المكان
  

 الشددباب البرلمددانيين منتددد  كتدد م عضددو: الددرسيس
 الدولي البرلماني للاتحاد

 

  جلسا  ثلاث  ن موجز  تقا ير  ر 
 (الدولي البرلماني الاتحاد قبل من المعينون المقر ون)
 

 تسيييري  في الشيييبا  دو  الميييؤتمر بييييان وا تمييياد  ييير 
 خييييلال ميييين المسييييتدامة التنمييييية أهييييدا  تحقييييي  وتيييي  

 .والابتكا  الرقم  التحول
 

 تنامل ي الوينية اممعية من برلمانية •
 المملكيييييييية برلمييييييييان  ضييييييييو ،كييييييييا دين  دان السيييييييييد •

الشيبا   البرلميانيين منتد  مجلس و ئيس المتحد 
  الدولي البرلماني لاتحادل
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 الختامية لكلما ا
 البرلمييياني الاتحييياد  ئييييس ،باتشييييكو دوا تي السييييد •

 الدولي
 الوينييية اممعييية  ئيييس، هيييو دينييه فيونييغ السيييد •

 .فيتنامفي 
 ةيثقاف مسيةأ 19:30

 (NCC) للمؤتمرا  الويني المركز: المكان
 أيلول/سبتمبر 17 الأحد

 بر مج) لونج ها وخليج نينه كوانج  مقايعة      اليوم يوال
 (من صل ت صيل 

 حر وقت مسا   
 الوفود مغادرة 

 أيلول/سبتمبر 18 الأثنين
 الوفود مغادرة 

 



                                                        

   

 

Ninth IPU Global Conference of Young Parliamentarians 

The role of youth in accelerating the achievement of the SDGs through 
digital transformation and innovation 

15–17 September 2023, Hanoi (Viet Nam) 

 
Provisional programme 

 
 

Thursday, 14 September  
 

09:00–18:00 Registration of delegates  
 

14:00–16:30 
 

Seminar: “Strengthening digital capacity for the youth: Case of Viet Nam” 
Hosted by the Ho Chi Minh Communist Youth Union 
Venue: Dien Hong Chamber, The Viet Nam National Assembly House  
 

17:30-18:00 
 

Opening of the exhibition on innovation and OCOP products 
Venue : National Convention Center (NCC) 
 

18:30 Gala dinner hosted by Mr. Vuong Dinh Hue, President of Viet Nam National Assembly 
Venue: JW Marriott Hotel Hanoi 

Friday, 15 September  

07:30–17:15 Registration of delegates 
 

09:00–10:30 Opening ceremony 
 

Chairperson: Member of the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians 
 

Opening remarks 

• Mr. Vuong Dinh Hue, President of Viet Nam National Assembly  

• Mr. Duarte Pacheco, President of the IPU 

• Mr. Dan Carden, Member of Parliament of the United Kingdom and President of 
the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians  

• Mr. Martin Chungong, Secretary General of the IPU 
• Mr. Nguyen Anh Tuan, President of the Young Parliamentarians Group of the Viet 

Nam National Assembly 

 

 
Keynote addresses: Implementation of the SDGs and the role of digital 
transformation and innovation 
  

10:30–10:45 Group photo 

10:45–11:00 Tea break  

11:00–12:30 Session 1: Digital transformation  
 
Chairperson: Member of the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians 
 
This session will look at the following topics: (i) improving institutions and policies to 
promote digital transformation to enhance sustainable economic development 
opportunities; (ii) sharing experiences on national parliaments’ legislation and oversight, 
and the role of young parliamentarians in promoting the digital transformation in the 
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context of the Fourth Industrial Revolution (4IR); and (iii) sharing experiences on the 
progress made in parliamentary digital transformation for sustainable development. 

 

Presentations by panellists will be followed by a debate.  

12:30–13:30 Lunch 

13:30–14:30 Session 1: Digital transformation (continued) 
 
Chairperson:  Member of the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians 
 

 
The session will discuss: (i) proposals of policies and solutions, particularly those on 
institutional improvement for innovation, new pilot models, new applications and new 
digital platforms to accelerate digital transformation; (ii) the dissemination of digital 
connectivity; raising digital, cultural and skills awareness for people; and (iii) narrowing the 
digital gaps and ensuring equitable access to technology towards the goal of “no one is 
left behind” in the digital environment to ensure sustainable development. 

 

Presentations by panellists will be followed by a debate and an exchange of good 
practices. 

14:30–15:00 Tea break  

15:00–17:00 Session 2: Innovation and startups  

 
Chairperson: Member of the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians 
 

 
This session will deal with the following: (i) the improvement of institutions and policies in 
the promotion of innovation and startups (including youth related startups) as a driving 
force for inclusive and sustainable development, including food technology (foodtech); (ii) 
sharing experiences on national parliaments’ legislation and oversight, and the role of 
young parliamentarians to promote innovation and startups; (iii) exchange and discussion 
on the development of artificial intelligence to accelerate the achievement of the SDGs; 
and (iv) recommendations to parliaments on how to build institutions and draft policies to 
mitigate artificial intelligence related risks. 
 

 

Presentations by panellists will be followed by a debate and an exchange of good 
practices. 

 Free time 

 
 

Saturday, 16 September 
 

09:00–10:30 Session 3: Promoting respect for cultural diversity in support of sustainable 
development. 
 
Chairperson: Member of the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians 
 

 
This session will focus on the role of parliaments and young parliamentarians in promoting 
respect for cultural diversity during a time of technological transition and globalization will 
be examined. This includes: (i) digital cooperation founded on ethics and mitigating 
unwanted implications of digital transformation for privacy, security, and well-being; (ii) 
promoting the role of culture in development policies at national, regional and international 
levels; (iii) commitment to protecting and promoting cultural diversity and creating a 
favourable environment and ecosystem for culture and cultural diversity; and (iv) the role 
of culture and cultural diversity in sustainable development.  

 

Presentations by panellists will be followed by a debate and an exchange of good 
practices. 

10:30–11:00  Tea break 

11:00–12:00 
 
 

Session 3: Promoting respect for cultural diversity in support of sustainable 
development (continued) 
 

Continuation of debate.  
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12:00–13:30 Lunch 

14:00–16:00 Closing session 
Venue: National Convention Center (NCC) 
 
Chairperson:  Member of the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians 
 
Presentation of Summary reports of three sessions 
(Rapporteurs appointed by the IPU) 
 
Presentation and adoption of the Conference Statement The role of youth in accelerating 
the achievement of the SDGs through digital transformation and innovation. 
 

• Female parliamentarian from the Viet Nam National Assembly  

• Mr. Dan Carden, Member of Parliament of the United Kingdom and President of 
the IPU Board of the Forum of Young Parliamentarians  

Closing speeches 

• Mr. Duarte Pacheco, President of the Inter-Parliamentary Union 

• Mr. Vuong Dinh Hue, President of the National Assembly of Vietnam  
 

19:30 Culture night 
Venue: National Convention Center (NCC) 
 

 

Sunday, 17 September  
 

Full day Visit to Quang Ninh Province and Ha Long Bay 
(Separate detailed programme) 

Evening Free time 
 

 
 
 
 

Departure of delegates 

 

Monday, 18 September  
 

 

 Departure of Delegates 

 


